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L’edatisme és la discriminació
per edat i, tot i que no se’n par-
la, és una de les formes més co-
munes de discriminar. “La ter-
cera més estesa, només per sota
del racisme i el sexisme”, expli-
ca Melisa Troncoso, tècnica de
Gent Gran al Consell Comarcal
del Vallès Oriental. I és que els es-
tereotips i els prejudicis porten a
fer que els maltractaments psi-
cològics, físics i econòmics cap a
aquest col·lectiu siguin més ha-
bituals del que pensem. 

Per aquest motiu, més de 40
professionals de la comarca s’han
format en intervenir aquest tipus
de violència. Treballadores so-
cials i familiars, educadores i in-
tegradores han participat per
saber detectar, prevenir i tractar,
amb eines i mesures de protec-
ció legal, els casos de maltracta-
ment en gent gran. 

SENSIBILITZACIÓ
“Fins ara, el concepte de mal-
tractament era molt ambigu.
Però des que s’ha treballat i de-
finit com a qualsevol patiment, si-
gui intencionat o no, que es dona
en l’entorn de confiança de la per-
sona,  la detecció de casos  ha
augmentat”,  explica Troncoso.
Des del Consell Comarcal s’ha fet
una feina de sensibilització sobre
aquest tema per entendre que el
‘pack de maltractaments’ és molt
ampli: des de negligències per
part dels cuidadors que porten a
la desnutrició o a la deshidrata-
ció, fins a la vulneració de drets
que els impedeixen decidir per
ells mateixos. 

En aquest sentit, les valora-
cions dels professionals que hi
han participat són positives per-
què “et fan prendre consciència

que hi ha aspectes del dia a dia de
la gent gran que normalitzem,
però que no són normals”, diu
Mercedes Sánchez, una de les tre-
balladores socials formades. 

LA VERGONYA FA CALLAR
Tot i que cada vegada hi ha més
preocupació per aquest tipus
de maltractament, el silenci de
les persones maltractades se-
gueix sent preocupant. “És un
tema del qual fa vergonya par-
lar, per por que ningú et cregui”,
explica Jordi Clua, membre del
Consell Consultiu de Gent Gran
del Vallès Oriental.

“Sempre tens contactes amb
aquesta situació, a casa o bé a les
residències. Així és com s’aprèn
que hi ha moltes maneres de
maltractar”, afegeix. I és que la
gent gran és un col·lectiu social-
ment vulnerable perquè “com
que estem tan a prop de la mort,

hi ha una idea generalitzada que
invertir diners, polítiques o pro-
jectes en nosaltres és perdre el
temps”, afirma Clua. 

VIURE AMB INSEGURETAT
A casa és on tots ens sentim més
a gust, més segurs. Però això, a
algunes persones grans no els
passa. És precisament en l’àm-
bit familiar i domèstic on els
maltractadors s’aprofiten de la
seva situació de proximitat i
d’intimitat. “Aquí és on s’hauria
de tenir més respecte”, diu
Troncoso. Però no és així. “Es
tendeix a pensar que estar en
mans de la família és el millor i,
de vegades, és la pitjor de les so-
lucions”, explica Clua. 

No hi ha cap marc legal que
protegeixi aquest tipus de vio-
lència i això fa més difícil el pro-
cés de denunciar perquè, tot i
que el maltractament físic és el

més fàcil de demostrar, és el
menys comú. “Són molt més
freqüents altres conductes que
fan anar minvant les nostres ca-
pacitats físiques i psíquiques i,
en general, a nosaltres matei-
xos”, afegeix.

SOLEDAT I MALTRACTAMENT
Si alguna cosa ha evidenciat la
pandèmia és la problemàtica
de la solitud en la gent gran. Un
escenari en el qual “ha estat
molt més complicat detectar
maltractaments per dos motius
evidents”, informa Troncoso.
Primer, perquè si estàs convivint
amb una situació de maltracta-
ment a casa i no pots sortir ni
donar-li visibilitat, és molt més
difícil de detectar; i segon, per-
què l’aïllament durant l’etapa
més dura de la pandèmia ha im-
pedit el contacte entre maltrac-
tadors i maltractats.

Aquesta soledat accentua la
falta d’afecte i estima que, junt
amb la resta de maltractaments,
no fa gens fàcil la darrera etapa
de vida d’aquestes persones.

“MÉS QUE NECESSARI”
Estar informat d’aquesta realitat
i saber-la identificar com a tal és
“més que necessari”, explica
Sánchez. La treballadora social
vallesana, que treballa a la unitat
de geriatria de Can Ruti, diu que
gràcies a la formació s’ha adonat
de casos de maltractament que
abans no havia detectat. “Si jo ja
estava acostumada a tractar amb
gent gran i no me n’adonava,
imagina’t com seria transmetre
aquesta formació a les persones
que desconeixen el tema”, afegeix. 

I és que el maltractament a
la gent gran és una realitat ama-
gada, tant per les víctimes com
per la societat. 

Olga García
VALLÈS ORIENTAL

Una realitat amagada
» El maltractament a la gent gran s’ha evidenciat arran de les formacions que fa el Consell Comarcal
» Els mals físics, psicològics i econòmics en l’entorn més proper de les víctimes són els més comuns

L’edatisme porta a situacions de discriminació, maltractament i violència contra la gent gran. Foto: Arxiu
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La lupa

El Consell Executiu de la Generalitat de Ca-
talunya d’aquesta setmana ha aprovat el con-
veni entre l’Ajuntament de Parets i el De-
partament d’Educació per a l’execució de les

obres d’ampliació de l’actual escola Lluís Piquer, per
convertir el centre d’infantil i primària en un nou ins-
titut escola.

Les Conselleries d’Educació i d’Economia, en
mans d’Esquerra Republicana, han resolt en els dar-
rers mesos “els esculls” jurídics que hi havia, abans
d’aprovar l’acord en el Consell Executiu (JxCAT i ERC).

D’aquesta manera es dona compliment al com-
promís assolit entre el conseller Josep Bargalló i el Go-
vern Plural de Parets (Ara Parets ERC, SEAP i Parets
per la República-JxCAT) durant el 2020 i rubricat en
l’aprovació del conveni, a través del plenari munici-
pal, el maig de 2020.

Aquest acord històric per al municipi de Parets ens
omple de satisfacció i alhora posa de manifest com Es-
querra Republicana ha complert els seus compromisos
amb la ciutadania, tant a la Generalitat com a l’A-
juntament. 

Mentre Sumem sempre va qüestionar que la Ge-
neralitat complís l’acord i el PSC no va votar ni tan sols

a favor del conveni, tant Ara Parets ERC com Parets
per la República-JxCAT sempre van mantenir la con-
fiança en el Govern de la Generalitat, malgrat el re-
tard en els terminis a causa de la Covid-19.

Resulta curiós que fins i tot les dues regidores de
Sumem Esquerres van utilitzar l’excusa del conveni
per justificar la presentació de la moció de censura del
27 de gener i per reunir-se d’amagat amb els seus nous
socis socialistes. 

Un cop més, la veritat torna a sortir a la llum, i com
en altres temes, com les factures pendents de paga-
ment o els interessos personals de la regidora d’Ur-
banisme, les dues dirigents de Sumem Esquerres que-
den retratades davant del mirall.

Quant al finançament, la negociació econòmica
tancada també pel Govern Plural el març de 2020 és
una de les més favorables per als ajuntaments que la
Generalitat ha aprovat en els darrers anys, ja que el
consistori només aportarà el 10% del cost de les ob-
res (200.000 euros) i el Govern català el 90% restant
(1.800.000 euros).

I és que, tot i ser competència de la Generalitat,
quan Esquerra Republicana va arribar al govern de
Parets (juny de 2019) va prioritzar una sortida viable

que desencallés una problemàtica enquistada, ja
que el PSC mai havia cedit cap terreny per al futur ins-
titut i Sumem Esquerres prioritzava la construcció del
nou institut a Can Fradera, però mai va aconseguir el
solar necessari ni desafectar l’ARE. 

Des d’ERC, i d’acord amb el Departament d’Edu-
cació, vam buscar la solució més factible per acabar
amb les aules prefabricades de La Sínia. I ara, el con-
veni és una realitat.

És un triomf de la feina ben feta des del Govern
Plural, de la perseverança i de la insistència, davant
del descrèdit d’aquells que mai hi van confiar,
però que ara hauran d’encarregar-se d’executar les
obres.

És un triomf de tots aquells que sí que vam
creure en el projecte i en la paraula del conseller
Bargalló.

I el més important és que tota la comunitat edu-
cativa de Parets hi sortirà guanyant. 

Des de l’oposició treballarem per tal que el nou ins-
titut escola compleixi amb les expectatives i amb les
necessitats reals dels centres actuals d’infantil, pri-
mària i secundària.

Fem-ho possible!
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NLes millors
perles

Allò de “la unió fa la força” potser es diu massa, però de
vegades es porta a la pràctica i és preciós. A Glasgow,

centenars de persones van bloquejar un vehicle de la policia 
i van evitar la deportació de dos veïns sol·licitants d’asil.

Spiderman és probable que no existeixi, però Spidergirl
segur que sí. La prova: a la Xina, una nena s’ha fet viral

amb un vídeo on escala la paret de dotze metres d’un
rocòdrom en només deu segons. Supera-ho, Peter Parker.

Madrid haurà de mantenir els noms dels carrers Millán-Astray
i Caídos de la División Azul, després que es canviessin

durant el mandat de Manuela Carmena. En el segon cas, el jutge
ha dit que apel·la al nazisme i no al franquisme. Ah, molt millor.

Potser els gats no tenen set vides, però sí que cauen
sempre dempeus. A Chicago, un gat es va veure

atrapat en l’incendi del cinquè pis d’un edifici i va decidir
saltar. En un vídeo, se’l veu aterrant dempeus i marxant.

LA FOTO@FCBfemeni

per Jordi Seguer, exalcalde de Parets

Compromisos fets una realitat
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El CB Mollet, pendent dels despatxos 
per si pot pujar a LEB Plata1

2
Segueix sense solució el pas de camions 
per la Ronda Sud de Granollers

L’Ajuntament de Mollet nega 
haver impedit l’empadronament

Toc d’atenció de la Sindicatura 
a l’Ajuntament de Montmeló pel Circuit

La Plataforma per la Salut pública vol més
ajudes per als nens amb dislèxia i TDAH

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Els semàfors

Ahir es va tancar la tercera
edició del projecte Dones amb
Talent, en el qual han participat
vuit veïnes del poble. La bona

acollida d’aquesta iniciativa
cada cop que s’ha fet ha portat
l’Ajuntament de Montornès a

convocar-la per quart cop.
pàgina 16Aj. de Montornès

Només el basket average 
ha evitat que el Club Bàsquet
Mollet hagi pujat a la lliga LEB
Plata. L’ascens, però, encara és

possible, sempre que algun 
dels cinc equips que l’han

aconseguit a les diferents fases
decideixi renunciar-hi.

pàgina 20CB Mollet

La Generalitat ha desencallat el
projecte del futur Institut Escola

de Parets, que feia mesos que
esperava un pressupost. Hi

destinarà 1,8 milions d’euros,
que suposen el 90% de la

inversió total necessària per
construir el centre. 

pàgina 14Generalitat

Tribuna

Si agafes la línia lila del metro
a Universitat, en poc més
d’un quart d’hora et plantes

a la parada d’Artigues-Sant Adrià.
Una distància temporal ínfima,
però mentalment immensa per a
molta gent. “Només sortim a la
premsa quan hi ha un problema de
drogues a la Mina”, ens deia fa poc
la nova alcaldessa de Sant Adrià de
Besòs, Filo Cañete. “Els mitjans te-
niu un deute i un deure amb les
ciutats de l’entorn de Barcelona;
ens heu d’ajudar a deixar de ser de-
finitivament el pati del darrere”,
afegia la primera batllessa de la his-
tòria d’aquesta ciutat.

No li faltava raó. El que proba-
blement no tenia en compte, o in-
conscientment no valorava prou, és
que alguns mitjans fa anys que ba-
tallem per explicar la realitat d’a-
questes ciutats més enllà del titu-
lar de successos sensacionalista.
Però és clar, la premsa de proxi-
mitat, sobretot a Barcelona i l’àrea
metropolitana, encara paga el peat-
ge d’haver estat també el pati del
darrere de la premsa generalista en
el passat. Malgrat la feina ingent
que s’ha fet durant anys i el respecte
que indubtablement s’ha guanyat,
encara avui et trobes concepcions
profundament arrelades en aquest
sentit. L’alcaldessa valora la prem-
sa de proximitat, per descomptat,
però quan verbalitzava aquesta
petició només pensava en els grans
mitjans generalistes. Exactament

Els del pati del darrere
per Arnau Nadeu, director editorial de Línia

com passa amb la metròpoli:
tothom valora el potencial de ciu-
tats com l’Hospitalet o Badalona,
però elles encara se senten sovint
el pati del darrere de Barcelona.
Perquè, al final, tot es pensa
massa en clau barcelonina.

Nosaltres no ho farem. Línia,
el diari metropolità està pensat
des de i per a la metròpoli en el
seu conjunt. Parlarem de la Bar-
celona del present i de la que s’o-
bre pas cap al futur, és clar,
però també del territori que té al
seu voltant i que, com ens deia
l’alcaldessa de Sant Adrià de
Besòs, vol deixar de ser definiti-
vament el pati del darrere. Des
del Baix Llobregat i l’Hospitalet
fins al Baix Maresme, passant pel
Barcelonès Nord, el Vallès o el
Montserratí. Una ciutat de ciu-
tats, amb centralitats escampa-
des per tota la metròpoli.

I ho farem com ho hem fet
sempre amb la vintena d’edi-
cions locals Línia–que, per cert,
en cap cas perdran protagonis-
me i són la base del nou diari–:
des dels barris. Respectant les
identitats locals, fomentant el
compromís metropolità i po-
tenciant una visió global del ter-

ritori. Perquè el Línia no és un
diari generalista més. És un dia-
ri de proximitat –un gran diari
de proximitat, si ho voleu–, or-
gullós de ser-ho i convençut que
només així podrà convertir-se en
el vostre altaveu. El de tots i to-
tes vosaltres. Sense excepció.

Com es pot fer créixer la
metròpoli al mateix ritme, re-
duint les desigualtats entre
municipis? Quin ha de ser el
model industrial i turístic d’u-
na regió que és un dels motors
econòmics del sud d’Europa?
Com s’avançarà cap a una mo-
bilitat més sostenible? Com
s’ha d’afrontar la greu crisi de
l’habitatge? I l’emergència cli-
màtica i el món postpandè-
mia? Com es pot garantir una
cultura i una recerca policèn-
trica perquè la ciutat de Barce-
lona no ho acapari tot? Són pre-
guntes que ja s’està fent el Pla
Estratègic Metropolità amb la
vista posada al 2030 i que el
nou diari Líniavol contribuir a
explicar, debatre i projectar
des d’ara mateix. Perquè ha ar-
ribat l’hora dels del pati del dar-
rere. De les seves ciutats, sí,
però també del seu periodisme.
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A les xarxes

@NikoCastellano: 17 de mayo, día histó-
rico en la frontera sur española. Ni en la
crisis de los cayucos: nunca habían cru-
zado tantas personas en 24 horas.

@bernatvilaro: L'acord d'ERC i JxCat aposta
per un referèndum "acordat amb l'Estat" i no
preveu l'unilateral. El Parlament "validarà"
un procés "de negociació" amb Espanya.

#AcordDeGovern

@324cat: Fernando Simón anuncia la rela-
xació de l’ús de la mascareta a l’exterior d’a-
quí a poc temps, si la pandèmia continua en
descens i augmenta el ritme de vacunació.

#SenseMascareta? #Ceuta
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Tribuna

per David Centol, editor del Grup Comunicació 21

Al Grup Comunicació 21 creiem
en el periodisme practicat i
entès des de la ferma convicció
de servei al ciutadà i a la socie-

tat de la qual formem part. Totes les nos-
tres publicacions descansen sobre aquest
compromís de proporcionar al lector in-
formació de qualitat, tractada amb rigor
i presentada amb claredat perquè disposi
de les eines de reflexió i coneixement ne-
cessàries per desplegar plenament i amb
totes les conseqüències la seva condició
de ciutadà.

No són paraules buides, aquestes afir-
macions. Ens avala una llarga trajectòria
de més de vint anys a través dels quals
Grup Comunicació 21 s’ha convertit, grà-
cies a la fidelitat dels seus lectors i a la pro-
fessionalitat de tots els nostres periodis-
tes, publicitaris i col·laboradors, en el
principal referent de la informació de
proximitat a Barcelona i també a la seva
àrea metropolitana.

Línia, el diari metropolità, que
avui inicia la seva singladura, és la culmi-
nació d’aquest apassionant viatge iniciat
fa dues dècades. Ve a sumar-se a les altres
dinou capçaleres Línia del grup que, en
el seu conjunt, conformen el projecte
més ambiciós existent a Catalunya pel que
fa al periodisme de proximitat.

Aquest nou mitjà que presentem s’as-
senta sobre els mateixos valors que la res-
ta, tot i que hi afegeix algun element dife-

renciador. Si fins ara cadascuna de les nos-
tres dinou publicacions tenia com a ob-
jectiu informar el ciutadà de la seva reali-
tat més propera –el barri, el districte, la ciu-
tat, la comarca–, amb Línia, el diari me-
tropolitàpretenem eixamplar els límits
geogràfics de la nova capçalera per abra-
çar tota la Barcelona metropolitana.

Ho fem sense abandonar el nostre
compromís amb la informació de pro-
ximitat, que és el nostre estandard més
diferenciador i l’element que distingeix
tota la nostra activitat periodística com
a grup de co-
municació.

La decisió
de fer realitat
un diari me-
tropolità és
sobretot fruit
d’una profun-
da reflexió sobre les necessitats infor-
matives del ciutadà que no han tingut
resposta fins ara i també de l’exigència
que ens imposem com a grup de fer re-
alitat projectes periodístics que puguin
resultar transformadors en el mitjà i
llarg termini.

Líniapretén cobrir, en primer lloc, el
buit informatiu que afecta aquesta reali-
tat física, humana, social, econòmica i cul-
tural que és tota l’àrea metropolitana.
Però a aquest objectiu, purament perio-
dístic, hi sumem també la voluntat d’es-

devenir una eina de debat serè i profund
sobre Barcelona i l’àrea metropolitana.

Ho fem perquè compartim la diagno-
si que situa la necessitat urgent de trencar
les fronteres i muralles invisibles –però
existents–que encara s’aixequen entre les
diferents ciutats que conformen aquesta
realitat geogràfica i humana per poder
multiplicar-ne exponencialment les seves
potencialitats de creixement.

Un creixement que a Línia entenem
més enllà de la mera dimensió econòmica
i que abraça també la cultura, les infraes-

tructures, la mo-
bilitat, els equi-
paments, la sos-
tenibilitat, la visi-
bilitat internacio-
nal i tantes altres
qüestions, totes
elles rellevants en

el marc d’una societat en plena transfor-
mació i que ha d’afrontar reptes cada cop
més exigents.

El nou lector, i també aquell que ja ens
coneix a través d’alguna de les dinou edi-
cions que fins ara configuraven l’univers Lí-
nia, trobarà en aquest diari un periodisme
reposat, serè, responsable, allunyat de la cri-
dòria i de l’exageració. Fem periodisme, no
activisme. Expliquem allò que passa, no en
som els protagonistes. Hi trobarà també pe-
riodisme crític, sempre necessari, però no
practicat d’una manera gratuïta i inoperant,

sinó des de la voluntat d’esdevenir una eina
útil i positiva de diàleg i transformació. Lí-
nia aposta també per l’opinió de qualitat
i per això hem seleccionat un ampli ventall
de columnistes que s’incorporen al nostre
projecte per aportar, des de la pluralitat d’i-
dees i pensament, eines de reflexió i anà-
lisi per enriquir el debat públic de Barce-
lona i la seva àrea metropolitana.

Com a editor del Grup Comunicació 21
em plau donar-te la benvinguda a casa
teva. Procurarem estar a l’altura de l’im-
mens repte que suposa acudir cada dia a
la cita amb els lectors. Ho farem amb pro-
fessionalitat i honestedat, com hem fet des
de fa vint anys. I ho farem també amb la
il·lusió i l’exigència de saber que, en el pe-
riodisme, el compromís amb el lector es re-
nova cada dia i que és també cada dia que
cal estar a l’altura.

Voldria també donar les gràcies a tots
els professionals del Grup Comunicació 21
que han fet possible el naixement de Lí-
nia. La pandèmia no ens ho ha posat fà-
cil, certament. Però precisament perquè les
veritables capacitats de les persones es me-
suren davant de les dificultats, cal reco-
nèixer la seva gran vàlua personal i pro-
fessional. Línia té un equip de professio-
nals preparats i compromesos, disposats
a deixar-s’hi la pell. I aquesta sempre és la
millor garantia per a qualsevol projecte. Co-
mença l’aventura metropolitana de Línia.
Et convidem a viure-la amb nosaltres.

Fem periodisme, no activisme.
Expliquem allò que passa, 

no en som els protagonistes

Trencar les fronteres i muralles invisibles
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L’Opera Aperta girarà 
al voltant de la persona

CULTURA4Retrat, mirada i per-
sona. Amb aquests tres concep-
tes es defineix la segona edició
del festival Opera Aperta, que
enguany debatrà sobre la idea de
persona. Què ens fa persones?
Què ens fa diferents? Què hi diu
l’ètica, la política o la filosofia?

Aquestes són algunes de les
qüestions que s’intentaran re-
soldre entre el 10 i el 13 de juny,
a través de xerrades, tertúlies i
debats amb ponents que són
“noms destacats del pensament
contemporani”, destaquen des
de l’organització. 

Cada any, el festival parteix
d’una obra artística que porta a
parlar d’un tema diferent. Si el
2020 un cap de Bacus va fer par-
lar de la vida, enguany el quadre
d’Antoni Caba, ‘Retrat de la se-
nyora Dulce’, “portarà a parlar
sobre on comença i on acaba la
moció de persona”, explica la
responsable del festival, Cristi-
na Masanés.

En la presentació de dimarts
es va informar que totes les acti-
vitats seran presencials, amb re-
serva prèvia i aforament limitat,
i també es podran seguir en línia. 

Els pacients de l’Hospital 
ja poden rebre visites

SANITAT4Els familiars dels pa-
cients de l’Hospital de Granollers
ja poden acompanyar els malalts
tant si es troben ingressats per
Covid-19 com si no. Una decisió
que s’aplica des de dilluns i que
és fruit de l’estabilitat de les xi-
fres de coronavirus durant les
darreres setmanes. 

A partir d’ara, totes les visites
hauran d’adaptar-se als horaris
d’acompanyament establerts se-
gons el tipus de patologia del pa-
cient i l’àrea en la qual es troba
ingressat. Només hi podrà haver
un familiar per habitació i es re-

comana que sempre sigui el ma-
teix. Però els acompanyants dels
malalts a Urgències, hauran de
quedar-se a la sala d’espera. 

Per assegurar que s’apliquen
les mesures anticovid, tots els vi-
sitants hauran d’omplir un do-
cument d’autoresponsabilitat.
Tot i això, el règim de visites po-
dria canviar en qualsevol mo-
ment segons l’evolució de virus. 

Aquesta novetat coincideix
amb la signatura del contracte
pel qual l’Hospital cedeix el seu
fons documental a l’Arxiu His-
tòric de la ciutat.

El ‘bicibús’, la nova manera
sostenible d’anar a l’escola

MOBILITAT4La idea de barrejar
la bicicleta com a vehicle i l’au-
tobús com a concepte per trans-
portar gent ha fet néixer el terme
‘bicibús’. Es tracta d’una inicia-
tiva per anar pedalant a l’escola
en grup, seguint una ruta amb pa-
rades establertes.

Aquesta idea, impulsada per
Granollers Pedala, té com a ob-
jectiu “promoure la mobilitat
sostenible posant al centre la
seguretat, perquè circular en

grup és molt menys perillós”, ex-
plica Benjamí Aguilar, secretari
de l’entitat.

La prova pilot s’allargarà du-
rant tot el trimestre i, tot i que de
moment només hi ha una línia de
‘bicibús’, “la idea és fer que
aquesta es consolidi i fer tres lí-
nies més”, afegeix. Una iniciati-
va en la qual, ara per ara, estan
participant 12 famílies a través de
l’AMPA de les escoles Pereanton
i Salvador Espriu. 

Acte de presentació del festival al Museu de Granollers. Foto: Opera Aperta

‘Bicibús’. Foto: Granollers Pedala

Educació | Pas endavant per al campus UGranollers
La junta de govern local ha aprovat adequar l’antic Aldi de Palou Nord per

convertir-lo en la seu central de nou campus de la UVic. L’Ajuntament 
assumirà la remodelació i la universitat pagarà un lloguer mensual.

Cotxes esportius i tunejats a tota
pastilla pel tram residencial de la
Ronda Sud. Soroll de tubs d’es-
capament modificats, accelera-
des, botzines i “una gran con-
centració de vehicles que s’havien
acostat a Granollers per córrer”,
segons expliquen veïns de la
zona. Amb aquest “espectacle
del motor”, afegeixen, van passar
la nit de dissabte.

Segons informen els mateixos
veïns, tot plegat va tenir lloc per
“una quedada a través d’alguna
plataforma, que va començar a Lli-
nars i va anar acollint cotxes de tot
el Vallès fins a arribar a la Ronda”. 

Els mateixos veïns expliquen
que, després de diverses trucades
a la Policia Local, una patrulla es
va presentar, dues hores més
tard, amb els Mossos. Segons

Isabel Camacho, veïna i portaveu
d’Integració Ronda Sud, la pre-
sència policial no va servir de
res. “Els cotxes se’n reien d’ells.
Quan passaven per davant seu,
frenaven i després seguien cor-
rent”, diu. Precisament, aquesta
és la imatge que es veu en un dels
vídeos gravats pels veïns, en el
qual s’aprecia una cua de desenes
i desens de cotxes esperant a
passar pel punt policial. Al mateix
temps, afegeixen que els vehicles

van passar la nit al Parc Firal i, se-
gons un testimoni, “tres patrulles
van estar identificant cotxes di-
umenge al matí”. Una situació que
“no és el primer cop que passa,
però sí d’una manera tan bèstia”,
conclou Camacho.

Des de l’Ajuntament, per la
seva banda, diuen a Línia Vallès
que estan al cas de la situació i
que hi estan treballant conjunta-
ment amb la Policial Local i els
Mossos d’Esquadra.

Concentració de cotxes marxant diumenge al matí. Foto cedida

Curses il·legals de cotxes 
en una trobada a la Ronda Sud

» Desenes de vehicles esportius del Vallès es van concentrar dissabte
» Van passar-se la nit corrent per la Ronda i van dormir al Parc Firal

Olga García
GRANOLLERS
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Els vorals de la línia R3,  
sense manteniment ni neteja

SOCIETAT4Els veïns de l’R3 vi-
uen al costat d’una zona “deixa-
da de la mà de Déu”. Així defineix
Núria Flores, veïna i portaveu
de Mollet Opina, els carrers que
limiten amb els vorals de la via de
tren. Un niu de brutícia i de ve-
getació descontrolada que ha
portat a Mollet en Comú a recla-
mar a l’Ajuntament més mante-
niment i neteja d’aquests espais. 

Segons el consistori, aquests
vorals són propietat d’ADIF. Per
tant, qualsevol tasca de millora
depèn de l’empresa estatal. Tot
i això, els veïns demanen “que

l’Ajuntament sigui més proactiu
en fer que ADIF compleixi les se-
ves responsabilitats”, diu Flores. 

Des del consistori han con-
firmat que la brigada de jardi-
neria ja està tallant “tot allò que
envaeix la vorera”. Però Flores
afirma que això “és com escom-
brar la casa una vegada a l’any”.
I és que “l’actitud incívica de la
gent que hi aboca les seves dei-
xalles provoca l’aparició de rates”,
afegeix. Un fet que “podria con-
vertir-se en un problema de se-
guretat i salubritat”, afirmen des
de Mollet en Comú. 

Amazon crearà 130 llocs 
de feina a la planta de Mollet

ECONOMIA4El polígon de Can
Magarola acollirà, a partir de
l’octubre, un dels nous centres
logístics que la multinacional
construirà al Vallès. Una planta
de més de 10.000 metres qua-
drats que, a l’espai que ocupaven
les fàbriques de Bacardi, es con-
vertirà en un motor d’ocupació.

Concretament, es crearan
130 llocs de treball fixos, una xi-
fra que cal sumar a les 170 ofer-
tes de feina de repartidor que

Amazon externalitzarà a sis em-
preses locals de repartiment de
paquets. 

Aquest nou centre logístic
respon a l’objectiu de la compa-
nyia de millorar l’experiència
d’entrega als clients de la comar-
ca. Cal recordar, però, que la no-
tícia es dona enmig d’un context
en què la multinacional s’ha vist
afectada per les queixes dels seus
treballadors per les condicions la-
borals que ofereix arreu del món. 

Escombraries i vegetació excessiva als vorals de l’R3. Foto: Mollet en Comú

Línia d’embalatge al Prat. Foto: ACN

SOCIETAT4La dislèxia i el
TDAH són els trastorns més co-
muns entre els nens. Però el
que també s’ha convertit en
comú és la falta de recursos,
tant econòmics com sociosani-
taris, per a aquests joves i les se-
ves famílies. Una qüestió que la
Plataforma per la Sanitat Públi-
ca del Baix Vallès ha traslladat a
tots  els grups municipals de Mo-
llet amb un escrit que demana
que, al següent ple, s’aprovin
acords que millorin la qualitat de
vida d’aquestes persones.

“Tot el que fa referència a
trastorns del llenguatge o d’a-
prenentatge se li dona l’alta
mèdica per no haver de seguir
amb el tractament”, explica un
dels punts del document. Un fet
que porta als pares a buscar so-
lucions en la via privada o bé a
l’escola, amb un servei indivi-
dualitzat. 

El mateix passa amb els tras-
torns de conducta que provo-

quen problemes d’aprenentatge,
que “impliquen un tractament
més freqüent que el d’anar un
cop cada 3 mesos al metge”, ex-
plica Teresa Prades, membre
de la Plataforma. 

Tot i que les famílies poden
demanar ajudes econòmiques,
l’import que reben no ha canviat

en 30 anys i  “si no hi ha una dis-
capacitat, un trastorn greu o
són nens superdotats, les beques
són d’accés limitat”, afegeix.

Per tots aquests motius de-
manen “més professionals, unes
ajudes adaptades al nivell de
vida actual i més suport a les fa-
mílies”, conclou Prades. 

Alumnes del centre en una activitat de classe. Foto: Escola Pompeu Fabra

Demanen més ajudes per 
als nens amb dislèxia i TDAH

» La Plataforma per la Salut Pública presenta una petició al Ple
» Les ajudes relacionades amb aquests trastorns són limitades

Els CAPs “donen llargues” 
a tenir  intèrprets de signes

SALUT4Per segona vegada con-
secutiva, la coordinadora dels
CAPs de Mollet ha ajornat la re-
unió amb Mollet Opina per trac-
tar la incorporació d’intèrprets de
llengua de signes, que en princi-
pi es farà dimecres que ve. 

Aquesta mateixa reunió es va
tirar endavant amb l’Hospital
de Mollet al mes d’abril i la res-
posta, per part del centre, va ser
positiva. “Els representants de
l’hospital ens comprometem a fer
un estudi intern per incorporar
l’intèrpret”, es va dir llavors des
del centre hospitalari. 

Però des dels Centres d’A-
tenció Primària no sembla haver-
hi la mateixa predisposició. Da-
vid Sánchez, membre de la pla-
taforma, diu que els “segueixen
donant llargues” i “mentre amb
l’hospital s’aconseguirà, amb els
CAPs és una loteria”. En aques-
ta línia, Sánchez explica que han
demanat una reunió amb l’A-
juntament per explicar-los com
avança el tema i, posteriorment,
faran el mateix amb l’hospital. 

Aquest mitjà ha intentat par-
lar amb la coordinadora dels
CAPs, però no ha estat possible. 

Cultura | La col·lecció de Joan Aliguer serà pública
La col·lecció d’escrits i fotos del poeta molletà Joan Aliguer passaran a
formar part del patrimoni documental de la ciutat. Fa pocs dies es va 

signar un conveni entre l’alcalde, Josep Monràs, i la filla de l’escriptor.
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José Montilla
Expresident de la Generalitat de Catalunya

“Hem debatut molt d’ordenació
territorial i no ho hem solucionat”

Com tants altres ciutadans
de l’àrea metropolitana,
vostè amb 16 anys va viat-

jar d’Andalusia cap aquí amb la
seva família. Com recorda aquell
viatge? 
D’això fa pràcticament 50 anys. En
aquells temps hi havia molta gent
que feia aquest viatge en tren, però
el  meu pare i jo el vam fer en auto-
car. No hi havia les autopistes que
hi ha avui i va ser un viatge llarg. Re-
cordo l’entrada a Barcelona quan
començava a sortir el sol. Era la pri-
mera vegada que venia a Catalu-
nya. Hi tenia família i algun amic.
Veníem per quedar-nos-hi i vam
començar a viure a les Planes de
Sant Joan Despí, molt a prop del
barri del Padró, on vivia una ger-
mana de la meva àvia.  

Estava molest per haver d’aban-
donar el lloc on havia viscut tota
la seva joventut? 
No va ser una decisió imposada. Tot
i que tenia 16 anys, pensava que tin-
dria més oportunitats en una terra
com Catalunya que a l’Andalusia de
principis dels setanta. No és que els

meus pares m’hi obliguessin, jo era
el principal inductor de venir. 

Com era José Montilla de jove?
Em dedicava a estudiar i practicava
atletisme federat, cosa que em va
permetre viatjar per Espanya, però
fins als 16 anys mai havia estat a Ca-
talunya. Era una persona que volia
canvis a la meva vida. Primer treba-
llant i després estudiant a la nit a la
vegada que seguia treballant. 

És cert que quan va arribar a Ca-
talunya va participar en un grup
clandestí d’extrema esquerra?
Tota la comarca del Baix Llobregat
era centre de resistència al fran-
quisme i agrupava el moviment
obrer organitzat. Tot era clandestí i
molt minoritari. De vegades es miti-
fica, però ens coneixíem tots. A l’ins-
titut nocturn hi havia la gent més
radical. Allà el més moderat eren les
joventuts comunistes. Jo vaig entrar
al Partit Comunista d’Espanya Inter-
nacional, un grup maoista. Va ser di-
vertit, encara que ens hi jugàvem la
vida i alguna gent va acabar a la
presó. Era un grup sectari, però en
el qual es debatia i es llegia molt. Al-
gunes coses totalment infumables
per a algú de 17 anys. Com que
sempre he estat una persona mo-
derada, vaig deixar el grup abans

que morís Franco i em vaig afiliar al
PSUC. Tinc molt bons records d’a-
quella època. 

El 1979 va anar a viure a Corne-
llà. Per què? 
Em vaig casar i la meva parella vivia
allà. En aquell moment jo era tinent
d’alcalde del grup socialista encara
que residia al poble del costat.

Cornellà va passar d’11.000 ha-
bitants el 1950 a gairebé 100.000
el 1980. Com va ser viure en un
lloc que havia crescut tant?
Era una ciutat mancada d’infraes-
tructures i amb una densitat altís-
sima. El clavegueram era deficient
o inexistent en algunes parts de la
ciutat. Les zones verdes simple-
ment no existien. El transport era
molt dolent. Malgrat tot, hi havia

un teixit associatiu important. Hi
havia vida. 

Quan arriba a ser alcalde el 1985
es troba amb aquesta situació...
L’Ajuntament estava pràcticament
en fallida. Vivíem una forta crisi eco-
nòmica: Cornellà tenia aleshores un
27,9% d’atur, moltes fàbriques tan-
caven i les escoles feien classes en
baixos comercials. Vam construir es-
coles i equipaments esportius, cul-
turals i sanitaris. Això es va poder fer
perquè vam dotar la ciutat d’una
base econòmica que generava ocu-
pació i ingressos. 

Quin és el record més viu que li
queda d’aquella època? 
Van ser moments molt durs. Els tre-
balladors venien a la porta de l’A-
juntament. Fins i tot vam apujar els
impostos, amb molta gent en con-
tra, però ho havíem de fer i ho ha-
víem d’explicar: si no hi ha ingressos,
no hi ha serveis, i els ingressos
venen dels impostos, que han de
ser justos. També hi va haver mo-
ments dolços, com per exemple
quan vam començar a fer els pri-
mers programes d’habitatge social
quan d’això se’n parlava molt poc.
Vam ser pioners. El moment d’en-
tregar les claus d’aquests habitat-
ges era un instant molt dolç.

Quina és la diferència més gran
entre aquell Cornellà i el d’ara?
El Cornellà que vaig deixar el 2004
ha continuat el seu procés de mi-
llora. Recordo que als anys 90 ens
vam centrar a construir el més
bàsic: clavegueram i escoles. L’ur-
banisme d’una ciutat es fa amb el
pas del temps; vas del més bàsic a
les coses que et pots plantejar si
tens recursos. El que cal és planifi-
car de manera correcta perquè la
ciutat pugui créixer ordenada-
ment. Això és el que Cornellà ha
seguit fent.

Quins són els reptes que té ara
la ciutat?
Ser un bon lloc per viure-hi i treba-
llar-hi. Parts de Cornellà i algunes
ciutats de l’entorn metropolità en-
cara són emplaçaments dormitori.
Han de ser ciutats que tinguin per-
sonalitat i on la gent se senti orgu-
llosa de viure-hi, i això vol dir més
serveis. Soc dels que sempre ha
pensat que les ciutats del voltant
de Barcelona tenen una persona-
litat pròpia: no volen ser diluïdes. 

Ara es parla molt de cohesionar
i projectar la gran metròpoli.
Com veu aquest debat?
És un debat vell, no siguem adamis-
tes. De la Catalunya Ciutat ja en4

A. Nadeu / A. Alexandre
Fotografia: J. Chichelnitzky

“Si els catalans
no defensem 
la llengua
catalana, 
qui ho farà?”
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1. Quin és el seu grup de música preferit?
Impossible dir-ne un. Escolto Eric Clapton, Dire Straits,
Iron Maiden, Sabina, Serrat, Llach, Manel...

2. I el seu menjar preferit? 
Un bon llobarro. Soc més de peix que de carn.

3. Ara que els restaurants tornen a estar oberts 
a la nit, n’hi ha algun on li agradi anar a sopar? 
Soc més de sopar a casa amb la família, perquè durant
molts anys he hagut de sopar a fora.

4. Digui’ns un llibre que l’hagi marcat... 
No n’hi ha cap que m’hagi marcat. Podria recomanar 
El món d’ahir d’Stefan Zweig.

5. I una pel·lícula?
Les pel·lícules t’agraden en funció de l’edat i l’estat
emocional. Podria dir la saga d’El padrino.

6. Té alguna afició que ens pugui sorprendre? 
No... M’agrada molt caminar per la muntanya. 

7. Hi ha algun lloc de l’àrea metropolitana 
especial per a vostè? 
Collserola a primera hora del matí.

8. On li agradaria anar de vacances?
A Austràlia. També voldria creuar els Estats Units 
d’est a oest o navegar pel riu Congo. I tornaria a Istanbul.

9. Quin és el seu màxim referent polític?
Per a tots els que vam ser present en la fundació 
del PSC, Joan Reventós és un referent.

10. I en la seva vida personal?
El meu pare. Sempre preocupat per la gent i per 
ajudar-la. Un home treballador i amb esperit crític.

3parlaven els noucentistes! Som el
país que més ha debatut sobre
temes d’ordenació territorial i no ha
solucionat el problema. Ni a la me-
tròpoli ni més enllà. Quan jo era pre-
sident de la Generalitat es va crear
l’AMB amb la voluntat de dibuixar
un projecte de continu urbà per de-
fensar un policentrisme. L’objectiu
era que les ciutats que no són Bar-
celona no fossin el pati del darrere.

Aquesta també és una expres-
sió molt repetida avui dia. Vostè
en què pensa quan es refereix al
pati del darrere?
En què no es tracta d’enviar a la pe-
rifèria allò que no té espai a Barce-
lona, sinó d’abordar problemes del
conjunt i no només del centre. Viure
tocant al gran municipi té avantat-
ges clars: un mercat de treball i oci.
Però té condicionants. Quan era al-
calde hi havia gent de Barcelona
que mai havia vingut a Cornellà...
No sé què s’imaginava que era, una
ciutat sense llei? Ara això ha canviat.
Recordo una família de l’Eixample
de Barcelona que va marxar a viure
a Cornellà i portava els fills a la ma-
teixa escola que els meus. Un dia
em van dir que estaven molt satis-
fets de viure a Cornellà. Em van ex-
plicar que on vivien abans era
impensable tenir un mercat o un
CAP a prop, una escola amb tant
pati, zones verdes... En força casos,
avui es viu millor a Cornellà que a
molts barris de Barcelona.

Creu que s’ha de pensar més
enllà de l’AMB i articular una
gran regió metropolitana?
És veritat que la regió metropoli-
tana avança i creix, però el Govern
de Catalunya mai veurà amb bons
ulls una articulació institucional
que agafi dues terceres parts del
país, no ens enganyem. Evident-
ment, hi ha coses com el transport
o les platges que s’han de plane-
jar i gestionar més enllà de l’AMB,
però això no vol dir crear una altra
institució. Calen fórmules de ca-
ràcter més consorciades on inter-
vinguin més administracions. 

Durant més de dos anys vostè va
ser a Madrid com a diputat i mi-
nistre. Realment és tan diferent de
Barcelona? 
La ciutat de Madrid té la mateixa ex-
tensió que l’àrea metropolitana de
Barcelona. Això la fa peculiar. A més,
és la capital i, com en la majoria d’es-
tats, és un xuclador d’activitat, ocu-
pació millor retribuïda i, per tant,
més ingressos públics. Moltes de les
empreses que teníem aquí les hem
anat perdent en detriment de Ma-
drid i això és un error garrafal que
pagarem car durant anys. Madrid
ens ha guanyat la batalla econò-
mica, i a això cal sumar-hi que és la
seu de les institucions de l’estat.

I quina és la solució?
Un model com Alemanya, on les
institucions estan repartides per tot
el territori. Barcelona tenia una
oportunitat que no ha sabut apro-
fitar. S’haurien d’haver portat insti-
tucions i empreses cap aquí; una
cocapitalitat. Una altra solució és el
que hem fet [es refereix al procés in-
dependentista], que si mirem els re-
sultats i les perspectives inicials no
ha estat gaire encertada. 

Tornem a parlar de vostè. El 2000
va tenir trigèmins. Com va ser
l’experiència d’ocupar llocs de
tanta responsabilitat política sent
pare de tres infants i de dos fills
grans més?
La meva trajectòria no ha estat mo-
dèlica pel que fa al tema de la con-
ciliació. Ho dic perquè el 2004, quan
tenien quatre anys, vaig marxar a
Madrid i la meva dona i els nens es
van quedar aquí. Jo venia quan

podia. Determinats càrrecs tenen
uns costos, són servituds que es pa-
guen. Jo era l’únic ministre que no
tenia la família a Madrid, perquè
tenia clar que hi era de pas. En tots
els càrrecs hi ets de pas. Tinc la sort
que la meva parella és una persona
molt comprensiva. Si no, no hauria
pogut exercir aquests càrrecs amb
la dedicació que requereixen.

Durant la seva presidència de la
Generalitat alguns el van criticar
durament. Creu que hi havia gent
que no estava preparada per tenir
un president d’una ciutat obrera i
que havia nascut a Andalusia?
Bé, he de dir que les crítiques van ser
minoritàries... Ser president de la Ge-
neralitat és recórrer el país. A la ma-
joria de llocs on vaig anar em vaig
sentir acollit i estimat. Eren crítiques
d’un sector de la població catalana
que existia i segueix existint. Em cri-
ticaven per ser de Cornellà i per ser
fill d’obrers andalusos. Eren crítiques
classistes i en part xenòfobes. 

Si pogués canviar alguna cosa de
la seva gestió com a president,
què seria?
Segur que ens vam equivocar en
coses. Hauríem d’haver estat més
àgils quan va arribar la crisi del 2008.
Totes les gestions són millorables i la
nostra segur que també. De totes

maneres, va ser un govern que feia
aquelles coses que són tan avorrides:
pressupostos, lleis, carreteres –lliures
de peatges, per cert–, escoles, co-
missaries, jutjats, presons, hospitals...
Un govern ha d’anar més enllà dels
interessos emocionals i sentimen-
tals. En això últim nosaltres podríem
haver estat més fins, és cert. Ara bé,
votar amb el cor està molt bé, però
una miqueta de raó no ens aniria
malament. 

Vostè sempre ha estat un defen-
sor de la llengua catalana. Què li
sembla que ara al Parlament l’ús
del castellà s’hagi estès?
L’any 80 ja hi havia diputats que uti-
litzaven el castellà, però és cert que
el canvi va venir el 2006 amb Ciuta-
dans. Jo soc castellanoparlant. Quan
vaig arribar l’any 1971 no sabia ca-
talà i el vaig aprendre per contacte i
amb amics. Les llengües són per en-
tendre’s. Em semblen lamentables
les batalles lingüístiques. Cadascú
que parli la llengua que vulgui, però
si els catalans no defensem la llen-
gua catalana, qui ho farà? Mentre el
conjunt de la població no la faci ser-
vir, necessita protecció. Amb tot, no
cal demonitzar ningú perquè utilitzi
el castellà... Per defensar el català no
cal atacar el castellà. 

La seva opinió en aquest tema
concorda amb la del PSC actual?
Jo crec que sí. El PSC sempre ha
estat compromès amb la defensa
del català. Sense el PSC i el PSUC el
català no hauria tingut el procés de
normalització que ha viscut. 

Si no anem errats, vostè ha estat
regidor, alcalde, president de la
Diputació, diputat a Catalunya i a
Espanya, ministre, senador i pre-
sident de la Generalitat. On s’ha
divertit més?
Jo més que de diversió parlaria de
satisfacció. En aquest cas, la satis-
facció més gran és quan fas coses i
en veus el resultat i el destinatari
final. Això es té com a alcalde. Evi-
dentment, per a un polític català no
hi ha res més important que presi-
dir el seu país, però si parlem de sa-
tisfacció, em quedo amb l’alcaldia.  

Com ocupa el temps avui dia? 
Vinc cada dia al despatx excepte
quan treballo per a l’empresa que
em paga [Enagás]. No em paga la
Generalitat. Faig xerrades i vaig a
debats i actes. També escric i poso
en ordre moltes coses del passat:
papers, records i arxius.

Què el preocupa actualment?
La pandèmia, és clar. A més de la
gent morta, ens deixarà seqüeles
psicològiques i econòmiques que
encara no han aflorat. Quan l’efecte
narcòtic de les ajudes es dilueixi
quedarà un panorama complicat.<

"Avui es viu
millor a Cornellà
que a molts
barris de
Barcelona"

“Madrid ens ha guanyat
la batalla econòmica”

MONTILLA EN 10 RESPOSTES
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Parets

Juzgado presenta les línies 
de govern i rep crítiques d’ERC
POLÍTICA4Ja han passat més de
100 dies des que el govern, lide-
rat per Francesc Juzgado, va co-
mençar el seu mandat. Per
aquest motiu, des del consistori,
s’ha fet un primer balanç del
temps que porten governant.
Una valoració positiva que ha
anat acompanyada de la pre-
sentació del Pla d’Actuació Mu-
nicipal, en què es defineixen les
accions a fer durant el que que-
da de la legislatura. 

Aquest document inclou 150
actuacions amb les quals es prio-
ritza “l’augment i millora dels ser-

veis, el desenvolupament soste-
nible i una administració oberta
i transparent”, detallen des de
l’Ajuntament. 

Per la seva banda, des d’Ara
Parets ERC expliquen que “més
d’un 45% del PAM és idèntic al
de l’antic govern”. Per aquest
motiu, l’exalcalde Jordi Seguer
diu que “no és coherent fer-nos
una moció dient que el nostre go-
vern no funciona i després copiar
tots els nostres projectes”.

Un PAM que s’ha fet en un
temps rècord “però perquè és un
plagi”, conclou Seguer. 

EDUCACIÓ4El projecte del fu-
tur institut escola comença a
agafar forma després que la Ge-
neralitat hagi aprovat destinar
1,8 milions d’euros a la seva
construcció. Una notícia que la
regidora d’Educació, Casandra
Garcia, ha valorat positivament
perquè “Parets ja tenia els deu-
res fets i l’acord estava encallat
per la Generalitat”. 

A través d’aquest conveni
entre l’Ajuntament i el Govern,
que encara s’ha de signar, es fu-
sionaran l’Escola Lluís Piquer i
l’Institut La Sínia. Fruit d’a-
questa unió, naixerà un nou cen-
tre que oferirà un nou model
educatiu amb alumnes des de P3
fins a 4t d’ESO. Aquest s’ubica-
rà a l’espai que ara ocupa l’esco-
la i, segons Garcia, “resoldrà la
problemàtica dels barracons de
l’Institut”. 

L’Ajuntament ha assumit
avançar els diners necessaris per
començar les obres, ja que fins al
2025 no arribarà la meitat del
pressupost marcat pel Govern. I
és que, mentre que l’import to-

tal de la Generalitat suposarà el
90% de la inversió, el consistori
aportarà 200.000 euros, el 10%
restant.

D’altra banda, l’exalcalde Jor-
di Seguer d’Ara Parets ERC, tam-
bé s’ha mostrat satisfet pel con-
veni i orgullós que el seu partit,
des de la Generalitat, hagi tirat en-
davant aquest pressupost. 

EDUCAR PER LA IGUALTAT
Coincidint amb aquest fet, la
Xarxa de Debat Educatiu amb i
per a les Famílies ha explicat que
vol crear un discurs municipal
per educar des de la igualtat de
gènere. “És bàsic treballar en la
construcció d’aquest concepte
en tots els àmbits”, conclou Mar-
ta Amela, responsable l’entitat. 

Pati de l’actual Escola Lluís Piquer, on es farà el nou centre. Foto: Ajuntament

Pas endavant perquè 
l’Institut Escola es faci realitat

Presentació del PAM a Ca n’Oms. Foto: Ajuntament

Obres | A terra l’antiga rotativa del Grupo Zeta
El solar que des de l’any 2000 acollia l’antiga rotativa del Grupo Zeta ha quedat

buit després que s’hagi completat l’enderroc. Ara s’hi faran els dos edificis del futur
centre logístic de Z Logístics, que estarà relacionat amb el comerç electrònic. 
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Martorelles ultima el projecte
del Centre Polivalent La Vinya
EQUIPAMENTS4Durant la Ses-
sió Plenària mensual de Marto-
relles, celebrada dilluns passat, el
govern municipal de Marc Can-
dela va anunciar que està acabant
d’enllestir el projecte del nou
Centre Polivalent La Vinya. La in-
tenció, van explicar, és celebrar
un Ple extraordinari tan bon
punt estigui acabat.

La intenció és que aquest nou
equipament es converteixi en el
lloc de referència per a les entitats
del poble, ja que substituirà en les
seves funcions l’Envelat de Car-

rencà. Candela va assegurar que
espera que “en les pròximes set-
manes, un mes com a molt”, es
pugui votar la seva aprovació.

UN POLICIA MÉS
Una altra de les decisions del
Ple va ser l’acord, unànime,
per contractar un agent més per
a la Policia Local. Candela va dir
que la incorporació no suposa-
rà cap despesa extra, ja que el
consistori té l’import que des-
tinava al sou de l’exinspector
Daniel Limones.

SANT FOST4Relleu a la direcció
de la Policia Local de Sant Fost.
Des de divendres passat, Jaume
González és el nou primer ins-
pector del cos, en substitució de
la colomenca Mayte Toledo, que
el mes de setembre de l’any pas-
sat havia assumit el càrrec de ca-
poral-cap.

L’experiència avala González,
que va començar la seva trajec-

tòria professional fa gairebé tres
dècades molt a prop de Sant
Fost: a la Policia Local de Mollet,
on s’hi va estar gairebé 10 anys
abans d’entrar a formar part
dels Mossos d’Esquadra.

A la policia catalana va acon-
seguir promocionar, des de la
seva posició d’agent fins a tenir
el càrrec de sargent. Gràcies a

aquest ascens, va ocupar posi-
cions de responsabilitat en dife-
rents Àrees Bàsiques Policials
(ABP) de Catalunya.

Una de les ABP en les quals
va treballar va ser la de Mollet
(tornant a la ciutat en la qual va
començar la seva carrera), però
fa 11 anys va abandonar els Mos-

sos per tornar a la Policia Local
molletana, en aquest cas per
ser el seu inspector en cap.

La seva darrera aventura
professional abans d’arribar a
Sant Fost va ser la direcció de l’à-
rea de Seguretat Ciutadana a l’A-
juntament de Sant Cugat, al Va-
llès Occidental.

Té experiència en altres cossos, com els Mossos. Foto: Ajuntament

Jaume González, nou primer
inspector de la Policia Local

L’anunci es va fer al Ple de dilluns passat. Foto: Ajuntament

Sant Fost | Recullen 12 tones de pinso per a animals
La col·laboració entre els ajuntaments de Sant Fost i Mollet i les entitats
animalistes Red Solidària pro-Animal i ADYLA ha servit per recaptar 12

tones de pinso per a gats i per a gossos que es repartirà en colònies d’animals.

La seva trajectòria
professional 
va començar fa 
gairebé tres dècades



21 de maig del 2021

| 16

líniavallès.cat

Montmeló | Montornès

Gran acollida de la tercera
edició del ‘Dones amb Talent’
MONTORNÈS4Les vuit veïnes
que han participat en la tercera
edició de la iniciativa formativa i
laboral Dones amb Talentvan ex-
plicar, ahir al matí, els seus pro-
jectes. D’aquesta manera es va
posar punt final al programa,
impulsat de la mà del departa-
ment municipal d'Ocupació, Pro-
moció Econòmica i Comerç.

Les participants han rebut
formació sobre l’economia social
i solidària (ESS) i la relació que
té amb el món laboral. Entre les

accions i els projectes que van
presentar ahir n’hi ha de dedicats
al teatre, al reaprofitament de
mobles antics, als productes de
proximitat i la cuina vegana i a
combatre la violència masclista,
entre altres.

La bona acollida que ha tingut
la iniciativa fa que l’Ajuntament
ja hagi decidit apostar-hi de nou
i impulsar la quarta edició. Es pot
demanar més informació tru-
cant al 93 566 70 04 o escrivint
a ocupacio@montornes.cat.

MONTMELÓ4El Circuit va ser
notícia la setmana passada arrel
de la publicació d’un informe de
la Sindicatura de Comptes, que
informava d’algunes irregularitats
referents al 2018. Segons el do-
cument, l’Ajuntament, com a ac-
cionista del Circuit, no va complir
amb les aportacions establertes
davant les pèrdues de la instal·la-
ció. Però l’alcalde, Pere Rodrí-

guez, diu aLínia Vallèsque no ho
van fer ni el 2018, ni el 2019 ni el
2020 perquè el consistori té un
pacte amb el Circuit segons el
qual no ha de fer cap aportació
amb relació a l’ampliació de ca-
pital de 4,5 milions d’euros per
compensar les pèrdues.

En tractar-se d’una empresa
privada, la normativa diu que, en

cas de pèrdues, els socis –el
2018 l’Ajuntament tenia un 7%
del capital– estan obligats a in-
jectar diners. Tot i això, Rodrí-
guez diu que “és una irregulari-
tat entre cometes perquè el Cir-
cuit va ser el primer a acceptar
aquest acord”. D’altra banda, les
males praxis de què parlava l’in-
forme pel que fa a la gestió de les
entrades i d’alguns contractes la-

borals, “ja estan solucionades
perquè són problemes del 2018”,
afegeix l’alcalde. 

Així mateix, el batlle de
Montmeló defensa que “l’im-
pacte econòmic i els beneficis
que genera el Circuit en molts
sectors compensa les pèrdues”.
“El problema és que el deute
s’eixuga amb diners públics i el
benefici és privat”, conclou.

Una cursa de Formula 1 celebrada al Circuit. Foto: ACN

L’Ajuntament diu que no està
obligat a posar diners al Circuit

Una imatge de les participants de la iniciativa. Foto: Ajuntament

Montmeló | Tancament perimetral pel GP de motos
El primer cap de setmana del mes que ve se celebrarà el GP de Catalunya al

Circuit. Així, entre el 4 i 6 de juny tornarà a aplicar-se un tancament perimetral
a la vila, i només podran entrar i sortir-hi els veïns i la gent que hi treballi.

L’Ajuntament va pactar
amb el Circuit no fer
ampliacions de capital
en cas de pèrdues
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Les obres de la depuradora
encaren la seva recta final

LA LLAGOSTA4Dimarts que ve
està previst que responsables
del Consorci Besòs-Tordera vi-
sitin les obres de l’Estació De-
puradora d’Aigües Residuals
(EDAR) de la Llagosta, que s’es-
tà ampliant i reformant. Segons
expliquen des del Consorci, els
treballs estan en el tram final.

El president de l’ens, Josep
Monràs, i els vicepresidents
Francesc Colomé, Neus Garcia i
Pere Grivé, podran comprovar a
les instal·lacions de la depura-
dora l’estat d’aquesta remode-

lació, que servirà per ampliar en
8.000 metres quadrats la su-
perfície total, i que servirà tam-
bé per dotar el recinte d’un ter-
cer decantador secundari i d’un
nou reactor biològic. La inversió
total en tot el projecte és de 14
milions d’euros.

El Consorci ha convidat tam-
bé autoritats i representants po-
lítics dels ajuntaments dels dos
Vallesos (en el cas de l’Oriental
són principalment localitats del
Baix Vallès) que es beneficien del
funcionament de l’EDAR.

RESIDUS4“Santa Perpètua no
arriba al 40% de recollida se-
lectiva i se situa entre els muni-
cipis vallesans que menys reci-
cla, tot i que també és dels que
menys residus genera per habi-
tant”. D’aquesta manera resu-
meix el regidor de Medi Ambient
de la vila, Joan Martínez, les da-
des més recents publicades per
l'Observatori de Residus.

Aquest mateix organisme
assegura que la recollida se-
lectiva de residus a la comarca
necessita una empenta, tot i
que l’any passat va créixer un

1,5%. L’augment, però, no ser-
veix per assolir els objectius
que es marca la Unió Europea
en aquesta matèria, en el marc
de les accions que fa per fo-

mentar el reciclatge i combatre
el canvi climàtic.

En els 12 mesos de l’any pas-
sat, a Santa Perpètua es van re-
collir 11.000 tones de residus.
Més del 38% del total (4.253)
eren de recollida selectiva, men-
tre que les prop de 6.750 tones
restants van ser de resta. D’a-
questes, per fraccions el que

més es va recollir va ser brossa
orgànica (1.123 tones), seguida
de paper i cartró (605 tones), en-
vasos (595) i vidre (458).

Per últim, les dades de l’Ob-
servatori apunten que cada
veí de Santa Perpètua genera
una quantitat lleugerament
superior als 423 quilos de dei-
xalles cada any.

Contenidors per dipositar residus de resta. Foto: Foto: Aj. de Santa Perpètua

Santa Perpètua, per sota 
del 40% en recollida selectiva

Una imatge d’arxiu del recinte. Foto: Foto: DAM

Santa Perpètua | Cauen les subvencions
Santa Perpètua ha obert la convocatòria perquè les entitats

puguin demanar subvencions. El consistori ha hagut de 
reduir el pressupost un 21% per culpa de la pandèmia.

Els veïns de Santa
Perpètua van generar
11.000 tones de residus
durant l’any passat



21 de maig del 2021

| 18

líniavallès.cat

Comarca

LES FRANQUESES4El progra-
ma d’Antena 3 Espejo público ha
d’indemnitzar el franquesí Josep
Maria Jové, president del grup
parlamentari d’Esquerra Repu-
blicana, per una notícia que ha
suposat “una intromissió il·legí-
tima en el seu dret a l’honor”, se-
gons ha decidit el Jutjat número
4 de Granollers.

El programa també va haver
de publicar part de la sentència
en les seves xarxes socials.

Jové rebrà una
indemnització
d’’Espejo público’

CANOVELLES4Dissabte a la tar-
da van quedar en llibertat les tres
persones que havien estat de-
tingudes hores abans en el des-
allotjament d’un bloc de pisos de
Canovelles que havia ocupat la
PAH de Granollers.

El bloc, propietat del fons d’in-
versió Cerberus, havia estat ocu-
pat un dia abans. En un comuni-
cat, la PAH explicava que portava
dos anys buit i que el volia cedir a
famílies amb pocs recursos.

En llibertat 
els membres de 
la PAH detinguts

LLIÇÀ D’AMUNT4La cuina ca-
solana i un pessic més és el títol
del darrer llibre del xef garrigu-
enc Felip Tura. El cuiner visita-
rà un dels pobles veïns, Lliçà d’A-
munt, per presentar-lo. L’acte es
farà aquest vespre a les set de la
tarda a la sala d’actes de la bi-
blioteca. La presentació es farà
amb aforament limitat, de ma-
nera que cal reservar plaça al
portal web municipal.

El xef Felip Tura
presenta el seu
darrer llibre

L’AMETLLA4Després d’haver-
se hagut d’ajornar tres vegades
per l’esclat de la pandèmia de la
Covid-19, l’Ajuntament de l’A-
metlla ha anunciat que final-
ment el trail solidari OnCodines
se celebrarà dissabte de la set-
mana que ve.

Com qualsevol activitat que
es faci, estarà adaptat a la situa-
ció sanitària i s’adoptaran les me-
sures pertinents per fer-ho de
forma totalment segura.

El trail solidari
OnCodines es
farà el 29 de maig

LA GARRIGA4L’Ajuntament de
la Garriga va anunciar dime-
cres que té previst implantar, a
partir de la propera tardor, el sis-
tema de recollida selectiva de re-
sidus porta a porta.

Els veïns hauran de deixar els
residus, prèviament separats, al
davant de la porta de casa, en
uns dies i hores determinats per
a cada fracció, perquè els treba-
lladors municipals els puguin
recollir posteriorment.

Recollida porta 
a porta a partir 
de la tardor

CULTURA POPULAR4A princi-
pis d’aquesta setmana l’Ajunta-
ment de Lliçà de Vall va convo-
car el concurs de cartells per a la
Festa Major d’aquest 2021.

Els veïns del poble que vul-
guin participar en el concurs
tindran temps per fer arribar les
seves propostes (il·lustracions,
pintures, collages, dissenys grà-
fics,...) fins al divendres de la set-
mana que ve.

Lliçà de Vall busca
cartell per a la
Festa Major

OCUPACIÓ4644 persones per-
sones d’11 empreses establertes
a la comarca van perdre la seva
feina durant el mes d’abril, des-
prés de l’aplicació de diferents
expedients de regulació d’ocu-
pació (ERO).

El municipi més afectat, amb
diferència, és Llinars, on el tan-
cament de Robert Bosch va pro-
vocar la suspensió del contracte
de les 428 persones que hi tre-
ballaven. Més enllà d’aquesta
clausura, on hi ha xifres més ele-
vades és a Lliçà de Vall (un tan-
cament amb 62 acomiadaments)
i Montmeló (un tancament amb
55 acomiadaments).

El secretari de la secció co-
marcal de Comissions Obreres,

Gonzalo Plata (reelegit de forma
gairebé unànime a finals del

mes passat) assegura a Línia
Vallès que lamenta “que hi hagi
644 persones més afectades per
ERTOs que es converteixen en
EROs, o directament pel tanca-
ment empresarial”. Tot i això,
Plata apunta que la comarca
està resistint millor aquesta cri-
si que l’anterior “gràcies a la fi-
gura dels ERTOs, que és el que
ens fa tenir un bri d’esperança”.

De la mateixa manera, Plata

diu que cal seguir treballant per
derogar la reforma laboral que el
govern del Partit Popular va
aprovar el 2012. “És el que faci-
lita que les empreses tanquin. A
França, per exemple, han de
presentar un pla de reindustria-
lització”, apunta.

Si es compara amb el mes de
març, es van aplicar més EROs
(23), però menys persones van
perdre la feina (407).

El març d’aquest any van aplicar-se més EROs que a l’abril. Foto: ACN

644 treballadors van perdre 
la feina al Vallès el mes passat

El Vallès clama en
defensa del poble palestí

SOCIETAT4La comarca ha al-
çat la veu per denunciar els atacs
que està rebent Palestina per
part de l’exèrcit israelià. La pla-
ça de la Porxada de Granollers,
per exemple, va ser el lloc de con-
centració d’unes 200 persones la
tarda de dimarts. 

Entitats com Unitat contra el
feixisme i el racisme, i partits com
la secció local de la CUP, van
donar suport també a la mani-
festació, en la qual es van des-

plegar pancartes amb lemes com
Aturem el genocidi.

MOLLET, AMB COLÒMBIA
L’onada de mobilitzacions va
viure un nou episodi ahir a la tar-
da a Mollet, on una vintena d’en-
titats van organitzar una trobada
davant l’Ajuntament per rebutjar
la violència contra els palestins i
contra els colombians que pro-
testen contra la reforma tributà-
ria que volia aplicar el seu govern.Una de les protestes. Foto: O. García

Medi ambient | Una jornada de neteja del Besòs
La secció comarcal de Catalunya en Comú ha organitzat, demà, una jornada
de neteja del Besòs. Tothom qui vulgui participar-hi està citat a dos quarts

d’11 al cantó de Martorelles del pont de l’estació de Mollet-Sant Fost.

Bona part del total
d’acomiadaments, 428,
són d’una planta de
Robert Bosch de Llinars
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COMUNICACIÓ4El Grup Co-
municació 21 ha posat en mar-
xa un nou digital: Línia, el dia-
ri metropolità. Un mitjà pensat
des de i per a l’àrea metropoli-
tana de Barcelona, dirigit pel
periodista Arnau Nadeu, també
responsable de la xarxa de pe-
riòdics locals Línia.

“No som un diari generalista
més. Som un diari de proximitat,
diferent, que aspira a ser un al-
taveu de la gran metròpoli”, afir-
ma Nadeu. “Línia pretén ser un
diari d’enfocaments propis, de re-
portatges, d’entrevistes i d’opinió
metropolitana. Que faci un pe-
riodisme més reposat que ra-
biós. Un diari de km0, centrat en
les històries dels barris i la seva
gent”, detalla el director editorial.

Línia vol ser, en definitiva, un
espai per a la conversa metropo-
litana serena i responsable. Un
marc de diàleg permanent i cons-
tructiu que posi punt final a l’ex-
cepcionalitat que suposa l’aban-
donament informatiu d’una re-
alitat tangible. El grup considera
que l’àrea metropolitana barce-
lonina entesa en sentit estricte,
però també la regió metropolita-
na en sentit ampli, és una reali-

tat menystinguda informativa-
ment com a entitat geogràfica, po-
lítica i social, i el nou diari vol fer-
la visible, a més d’enfortir el sen-
timent de pertinença a aquesta
comunitat.

“Respectarem les identitats
locals, fomentarem el compromís
metropolità i potenciarem una
visió global del territori”, afegeix
Nadeu, remarcant que el nou
diari neix amb vocació de trans-
versalitat i amb l’objectiu de do-
tar d’una eina de conversa i d’in-
formació el pulmó de Catalunya. 

PROXIMITAT
L’objectiu del nou llançament
és redoblar l’aposta del grup per
la proximitat. “Si fins ara les
nostres publicacions Línia són
necessàries en el primer cercle de
proximitat dels ciutadans –el
barri, la ciutat–, ara també volem
que ho siguin a través del nou
diari en el cercle social i geogrà-
fic immediatament superior, que
en el cas que ens ocupa traspas-
sa les muralles de Barcelona”, as-
senyala David Centol, editor del
Grup Comunicació 21.

“El nou diari és una publica-
ció fidel a l’essència que com-

parteixen tots els periòdics del
nostre grup, amb els valors de la
informació de proximitat, la qua-
litat dels continguts i el periodis-
me responsable”, destaca l’editor.

“Líniaés la peça que faltava en
el puzle de la informació de pro-
ximitat de l’àrea metropolitana
de Barcelona i és també la peça que
faltava al grup”, remarca Centol.
“Amb el seu naixement es com-
pleta el nostre objectiu de res-
pondre a les necessitats informa-
tives de l’entorn més proper, al ma-

teix temps que s’arrodoneix el
mapa comunicatiu català amb
una eina que li mancava”, afegeix.

EN CATALÀ
La regió metropolitana de Bar-
celona planteja una realitat lin-
güística particular, on la llengua
catalana requereix un plus de
compromís per no despenjar-se
definitivament dels hàbits lin-
güístics de la ciutadania, subrat-
lla el grup de comunicació, que
destaca que Línia, el diari me-

tropolità també vol contribuir a
fomentar el català al territori.

El nou diari complementa i
potencia les 19 edicions en paper
i digitals de les capçaleres terri-
torials Línia dels districtes de
Barcelona i l’àrea metropolitana.
“Partim d’una base sòlida que ens
avala i que nodrirà el nou diari:
les 19 edicions territorials Línia,
que en cap cas perdran protago-
nisme. Seguiran implementant-
se i reforestant deserts mediàtics
com fins ara”, conclou Centol.

Neix Línia, el diari metropolità
» El Grup Comunicació 21 llança un nou digital pensat des de i per a l’àrea metropolitana
» La nova capçalera s’erigeix en la punta de llança de la gran xarxa d’edicions locals Línia



| 20

Esports

El Barça va tocar el cel diumen-
ge a la nit a Göteborg, guanyant
la primera Champions femenina
de la seva història després de der-
rotar el Chelsea anglès (4-0).
L’èxit de la plantilla blaugrana és
també el de la migcampista mo-
lletana Alexia Putellas.

La futbolista ha viscut l’evo-
lució de la secció, amb un punt
d’inflexió el 2015, quan es va
professionalitzar, i es va decidir
que l’objectiu del club havia de ser
molt més ambiciós que lluitar per
lligues i Copes de la Reina.

Putellas, que va capitanejar
l’equip que entrena Lluís Cortés,
va estar a punt de perdre’s el gran
dia per culpa d’una lesió muscu-
lar. Dubte fins a última hora, la
molletana va saltar a la gespa amb
una protecció a la cuixa esquer-

ra. “Tenia els isquiotibials gaire-
bé trencats 48 hores abans de la
final”, va dir en una entrevista
postpartit, donant les gràcies a la
feina dels fisioterapeutes del club.

Al títol de Putellas s’hi pot afe-
gir el fet de ser la primera juga-
dora barcelonista que marca en la
victòria en la final de la màxima
competició continental. L’11 del
Barça va transformar un penal al
minut 14 del primer temps, que
va significar el segon gol de les de

Lluís Cortés (que s’havien avan-
çat gràcies a un autogol de les an-
gleses quan només s’havien jugat
37 segons de partit).

Putellas va ser clau, juntament
amb la seva companya al mig del
camp Aitana Bonmatí (qui mar-
caria el tercer i guanyaria el pre-
mi de millor jugadora de la final),
per fer anar de bòlit l’equip an-
glès, i amb 27 anys ja s’ha con-
vertit en una de les jugadores de
referència del panorama mundial.

Putellas (a l’esquerra) amb Jenni Hermoso. Foto: FCB

De Mollet a la glòria europea:
Putellas guanya la Champions
» La futbolista fa història capitanejant el primer triomf continental
del Barça, tot i que va estar a punt de perdre’s la final per una lesió

El CB Mollet, pendent 
dels despatxos per si pot pujar

Tot i que el Club
Bàsquet Mollet va
ser un dels millors
equips de la fase

final de la lliga EBA que es va ju-
gar a Salou (només va perdre un
partit, el de la fase de grups, di-
jous passat contra l’Alginet), la re-
alitat és que l’ascens a LEB Pla-
ta s’ha frustrat pel basket avera-
ge, favorable a l’Estudiantes en
detriment del CBM.

I és que els de Josep Maria
Marsà són, globalment, el sisè mi-
llor equip de la categoria, però els
madrilenys han tancat aquesta

fase d’ascens amb un +32 a favor,
pel +11 dels de Mollet, assegu-
rant-se la cinquena i darrera pla-
ça que dona dret a disputar la ca-
tegoria de bronze del bàsquet
estatal el curs que ve.

L’escenari que s’obre per al
CBM, doncs, és ben senzill: si al-
gun dels cinc conjunts que s’han
guanyat esportivament l’ascens
(Fuenlabrada, Alginet, els filials
de València Basket i Estudiantes
i Cartagena) hi renuncien, l’equip
tindria l’opció d’aspirar-hi. En cas
contrari, la 2021-22 el Mollet
tornarà a competir a la lliga EBA.

El CD la Concòrdia es juga
acabar entre les 4 primeres

FUTBOL SALA4Demà a la tarda
es decidirà el futur esportiu del
CD la Concòrdia: jugar el play-off
d’ascens a Primera de futbol sala
o bé posar el punt final a la tem-
porada 2020-21 sabent que la
pròxima seguirà a Segona.

Les matemàtiques són senzi-
lles: guanyant l’equip té la terce-
ra plaça assegurada. El calenda-
ri, però, ha volgut que aquesta se-
gona fase acabi contra el millor
equip de la categoria, el Joventut
d’Elx, un projecte concebut per
fer el salt de categoria. El partit
començarà a dos quarts de sis de

la tarda al pavelló Antonio Gar-
cía Robledo.

En cas d’empat o de derrota,
caldria mirar el que fan els altres
dos aspirants a les quatre pri-
meres places; ara mateix, el Les
Corts UBAE de Barcelona és
quart amb els mateixos punts que
les llagostenques, mentre que el
CFS Eixample, també barcelo-
ní, en suma un menys.

Qui tancarà, sí o sí, la tempo-
rada 2020-21 és el CN Caldes,
que a les set de la tarda rebrà el
segon classificat, el Feme Caste-
llón, al Bugarai.

El Granollers rep el Sant
Andreu en el debut al  ‘play-off’

La segona fase de la lliga
s’ha acabat... i per tant ha
arribat l’hora del play-off

per pujar a la Segona RFEF de
futbol. L’EC Granollers de Jose
Solivelles rebrà, demà passat a les
sis de la tarda, el partit de quarts
de final contra un altre equip que
en les darreres temporades sem-
pre ha estat perseguint l’ascens
de categoria, la UE Sant Andreu
de Barcelona.

Si els granollerins superen

els quadribarrats, accedirien a la
semifinal d’aquesta post tempo-
rada contra el Terrassa FC o el Gi-
rona B (els altres equips que
també han de jugar els quarts són
el Cerdanyola FC i la UE Vilassar
de Mar). Qualsevol ronda poste-
rior a la del partit de demà pas-
sat, tant semifinal com final, es ju-
garia a domicili, de manera que
el club ha fet una crida a l’afició
perquè doni alè a l’equip en el
darrer partit al Municipal.

El curs 2020-21, atípic, ha estat més que notable. Foto: FEB

Foto: RSF / ECG

Handbol | El BM Granollers afronta la Copa de la Reina
Amb la moral alta després d’encadenar dues victòries, el BM Granollers afronta,
entre avui i diumenge, la fase final de la Copa de la Reina a Telde (Las Palmas).

Les de Robert Cuesta debuten a les 12 del migdia contra el BM Elche.

Pau Arriaga
MOLLET
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Mitjançant la conversa d’una parella, El
que no es diu fa pujar dalt de l’escenari
la realitat silenciada del que es coneix
com a “cultura de la violació”, aquella di-
nàmica tan arrelada en la nostra cons-
trucció social i sentimental que fa que
permetem conductes que perpetuen la
pràctica de la violació.

A la Sala Beckett de Barcelona.

Teatre

El que no es diu
Marilia Samper

El cantant i compositor eivissenc Toni Pla,
més conegut amb el nom artístic d’Slim
Samurai, s’ha aliat amb el productor
Tauro per publicar el seu nou àlbum,
Nimbo (Delírics, 2021). El disc també in-
clou col·laboracions amb una desena
d’artistes del panorama musical urbà, en-
tre els quals destaquen Lildami, Lil Moss
i Las Bajas Pasiones.

Música

Bòsnia, juliol de 1995. L’Aida treballa
com a traductora per a l’ONU a una pe-
tita ciutat, Srebrenica. Quan l’exèrcit ser-
bi l’ocupa, la seva família es troba entre
els milers de persones que busquen re-
fugi als camps de l’ONU. I, en aquest sen-
tit, l’Aida té accés a informació important.
Aquest film va estar nominat a millor pel·lí-
cula internacional als Oscars del 2020.

Pelis i sèries

Quo Vadis, Aida?
Jasmila Zbanic

Nimbo
Slim Samurai i Tauro

DocsBarcelona
El Festival DocsBarcelona 2021, la 24a edició de l’esdeve-
niment, ha arrencat aquest 18 de maig i s’allargarà fins al
dia 30. Aquest any, el festival ha pogut recuperar parcial-
ment la presencialitat, però ha mantingut també part de

la programació online. Així, amb aquest format híbrid,
oferirà projeccions al CCCB i al Cinema Aribau i emissions
en streaming a través de la plataforma Filmin. En total, el

programa d’enguany conté 33 llargmetratges procedents
de 33 països i onze curtmetratges. Destaquen títols com

Balandrau, infern glaçat, Lobster soup i Les enfants terribles.

“Crec que obrim moltes portes a les nenes,
portes que potser moltes no vam tenir”. Ho va
dir entre llàgrimes la capitana del Barça, Vicky

Losada (Terrassa, 1991), després de guanyar la
primera Champions de l’equip. La jugadora va

afegir, amb molta emoció, que aquesta era una
de les coses que més feliç la feia en aquell mo-

ment, fer aquest “pas de gegant” i oferir refe-
rents a nenes i joves. “A mi m’hauria encantat
somiar amb guanyar la Champions des de fa

molts anys, no només des d’en fa dos, i ara les
nenes ho poden fer”. El discurs de Losada va
ser un dels moments fora del camp més co-

mentats de la victòria culer. Aquesta copa
d’Europa és un triomf esportiu que se suma a
la Lliga Iberdrola (i encara podria afegir-s’hi la

Copa de la Reina), però també és una fita histò-
ria. “No és només guanyar”, va resumir Losada.  

V I C K Y  L O S A D AQUI ÉS?
ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser la capitana del Barça
Ha jugat més de 350 partits vestida de blaugrana

Famosos

Aixecar la primera Champions de l’equip
Després va fer un discurs molt emotiu posant en valor la fita

Allau d’elogis
Les seves paraules han estat molt aplaudides

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

Una recompensa anònima ofereix una
quantitat obscena de diners a canvi dels
assassins de l’hereu de la megacorp Ho-
lloway-Ikeda. La Duna i la Lorelei, autores
del crim, podrien sospitar que qui ha po-
sat preu als seus caps són els pares del di-
funt, si no fos perquè ells mateixos les van
contractar per eliminar-lo. Una història
d’intriga en un món alhora real i virtual.

Llibres

L’estrany miratge
Enric Herce

| Mass Effect
Mass Effect: Legendary Edition recopila les tres primeres entregues

de la saga de ciència-ficció i rol. Per a PS4 Xbox One i PC.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

EINES

El més important és minimitzar la quantitat de residus 
que generem, evitant sobretot els envasos d’un sol ús

REUTILITZAR

REDUIR

RECICLAR

E S T I L S  D E  V I D A

i MEDI AMBIENT

El mes de maig se celebra el Dia Mundial del Reciclatge
(concretament, el dia 17) i això ja és prou excusa per trac-
tar un tema tan important com aquest i parar-nos a pensar

si reciclem correctament. Sembla que a casa nostra cada cop ho
fem millor: “A Catalunya, un de cada tres quilos de residus que
generem es reciclen i, a més, cada vegada generem menys resi-
dus”. Ho diu l’Agència de Residus de Catalunya a la pàgina web
residuonvas.cat, una eina que cal tenir a l’abast, com l’aplicació
de mòbil Residus. Totes dues permeten buscar un residu pel seu
nom i consultar la informació sobre on va, quin procés de reci-
clatge segueix i en què es transforma. També permeten cercar
totes les deixalleries del territori per municipi o codi postal. A
l’esmentat espai web, l’Agència de Residus de Catalunya ofereix
també alguns consells per complir la famosa regla de les tres R:
reduir, reutilitzar i reciclar. Així, el més important és minimitzar la
quantitat de residus que generem, apostant per productes reuti-
litzables o retornables. Entre les recomanacions per aconseguir-
ho, hi ha consumir envasos grans en lloc de petits, evitar com-
prar aigua envasada o fer servir piles i bateries recarregables.

Reduir, reutilitzar i... reciclar

La pàgina web residuonvas.cat i l’aplicació per a mòbils Residus
resolen tota mena de dubtes relacionats amb el reciclatge

Les claus

Apostar per productes reutilitzables ens ajudarà 
en aquest objectiu i ens comportarà un estalvi econòmic

Ha de ser l’últim recurs i s’ha de fer bé: tenir cubells
d’escombraries diferenciats a casa és el primer pas per fer-ho
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